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Abstract (en)
[origin: WO2012045567A1] In order to be able to verify, using simple means, the authenticity of a value and/or security document by means of a
security feature that is not easily detectable by a user, so that the presence thereof is not normally expected, the invention relates to a method for
reading a value and/or security document comprising at least one document layer comprising a first polymer. According to the method, a second
polymer different from the first polymer is present in or on at least one document layer of the document. According to the invention, the method
comprises the following method step: reading the document by detecting the presence of at least the second polymer by spectral analysis in the
infrared range.

Abstract (de)
Um die Echtheit eines Wert- und/oder Sicherheitsdokuments über ein Sicherheitsmerkmal, das von einem Nutzer nicht ohne weiteres erkennbar
sein soll, sodass mit seiner Anwesenheit normalerweise nicht gerechnet wird, mit einfachen Mitteln verifizieren zu können, wird ein Verfahren zum
Erfassen eines mindestens eine ein erstes Polymer enthaltende Dokumentenlage umfassenden Wert- und/oder Sicherheitsdokuments geschaffen.
Gemäß dem Verfahren befindet sich in oder auf mindestens einer Dokumentenlage des Dokuments ein von dem ersten Polymer verschiedenes
zweites Polymer. Erfindungsgemäß umfasst das Verfahren folgenden Verfahrensschritt: Erfassen des Dokuments durch Detektieren der Anwesenheit
zumindest des zweiten Polymers durch spektrale Analyse im Infrarot-Bereich.
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